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ملخص تعريفي:

· أستاذ مساعدالاقتصاد والتمويل الدولي والتنمية
· مقرر قسم الاقتصاد
· معاون عميد المعهد العالي للدراسات الدولية-الجامعة المستنصرية
· معاون العميد للشؤون العلمية والدراسات العليا -كلية الإدارة والاقتصاد
· خبير خطة التنمية الاقتصادية (وزارة التخطيط),-عضو فريق أعداد تقرير سياسة التشغيل في العراق تحت إشراف منظمة العمل الدولية ووزارة العمل والشؤون الاجتماعية - خبير ومدرب النوع الاجتماعي (مجتمع مدني) – خبير مؤشر التنمية البشرية للمرأة (بيت الحكمة) –
· اللغات: الإنكليزية – الفرنسية – العربية

· الشهادات الدراسية:

 جامعة بغداد ، العراق، 1999 أطروحة دكتوراه  التمويل الدولي والتنمية  :الجامعة المستنصرية، العراق، 1995
ماجستير. الأطروحة. (1995)، الخصخصة والتنمية الاقتصادية، تجارب عالمية مختارة , مع تركيز خاص على التجربة العراقية.
B.Sc. #3: -         بكالوريوس، الاقتصاد ، الجامعة المستنصرية / كلية الإدارة والاقتصاد ، العراق، 1979
[bookmark: _GoBack]B.Sc.بكالوريوس الاتصالات الاجتماعية والعلاقات العامة في القطاع السياحي: الشركة الدولية نادي البحر الأبيض المتوسط​​ حالة دراسية باريس–بروكسل)، قسم الدراسات الاجتماعية والاقتصادية، جامعة لوفان لانوفالكاثوليكية، بلجيكا، 1986

  
الجوائز والتكريم الأكاديمي

· #1:
· #2:

الخبرة الأكاديمية والتدريس::
(
· الاشراف على بحوث دبلوم عالي عدد (5)– ورسائل ماجستير عدد (12)،واطاريحدكتوراه عدد (4).
· مناقشة 50 بحوث دبلوم عاليوماجستير ودكتوراه
· تقييم 25 رسالة واطروحة دكتوراه
· تقييم بحوث للنشر في المجلات العلمية المحكمة
· تقييم أبحاث للترقيات العلمية 




المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

	الدراسات الأولية
	الدراسات العليا

	نقود ومصارف – بنوك مركزية وسياسات نقدية – المال والمصارف –الائتمان المالي – الاقتصاد الدولي – التكامل الاقتصادي – تقييم المشاريع – أساليب البحث العلمي – التمويل الدولي –علاقات عامة سياحية باللغة الفرنسية –
قراءات سياحية باللغة الفرنسية –قراءات( باللغة الإنكليزية)
	الاقتصاد الدولي 
 طرائق التفكير الاقتصادي
قضايا اقتصادية معاصرة
اقتصاد المعرفة



الأنتساب المهني او الجمعيات:

· لجان– جمعية الاقتصاديين العراقيين – نقابة المعلمين - 
· رئيس ... الخ

المنشورات العلمية

· بحوث علمية.
· :1- الاستثمار الأجنبي... التبرير والأخطار. في : بيت الحكمة المائدة المستديرة  ، بغداد ، 1998
·  :2- الدور المتزايد الشركات عبر الوطنية من البلدان النامية ,مجلة الادارة والاقتصاد و جامعة بغداد1998

3- النظام المالي الدولي ودور صندوق النقد الدولي مؤتمر جامعة الزرقاء ، الأردن. 2000
4- منظمة التجارة العالمية في سياتل بعد؛ هل نتائج مؤتمر الدوحة لمنظمة التجارة العالمية تحقق مصالح البلدان النامية؟  مجلة الحكمة.2000
5- الأزمة المالية العالمية وآثارها على الأسواق المالية العربية، المؤتمر العلمي الثالث لبيت الحكمة). 2001
6- : آثار تدابير الاستثمار المتصلة بالتجارة في إطار منظمة التجارة العالمية على البلدان النامية ، حرره بيت الحكمة في ندوة (العولمة والعالم الدولي)2002
7- أهمية الاستثمار الأجنبي المباشر في العراق في مرحلة ما بعد الحرب لتنشيط التنمية، مركز الدراسات الاستراتيجية،2004

8- الانتقال إلى اقتصاد السوق، نموذج مقترح للعراق. المجلة العراقية للعلوم الاقتصادية والإدارية، بغداد 2005. 

9- Obstacles facing structural reforms in the IraqiEconomy , University of economics in Bratislava , international scientific conference 2006. 

10- الأزمة المالية الدولية؛ الدوافع والآثار.  المجلة العراقية للعلوم الاقتصادية والإدارية،بغداد، العراق.2008

11- دراسة الجدوى الاقتصادية للمشروع بحيرة مجمع سياحي العظيم في العراق. المجلة العراقية للعلوم الاقتصادية والإدارية. 2010

12- ، International Political Economics, views, structure and global problems المجلة العراقية للعلوم الاقتصادية والإدارية، بغداد، العراق.2012

13- الاثار الاقتصادية لأزمة المياه في العراق ومرتكزات الاستراتيجية المقترحة -مجلةالإدارة والاقتصاد – مستنصرية 2015

14- خصوصية دراسات الجدوى الاقتصادية للمشروعات الزراعية – دراسة تطبيقية لمنظومات الري الحديثة في ميسان – مجلة الزراعة العراقية البحثية 2016

15- - تفعيل دور المجتمع المدني بشراكة دولية للتخفيف من الفقر في العراق – مقترح وطني- 2016 مؤتمر علمي وزارة العمل
16- Rehabilitating Innovation System in Iraq – A Suggested Model for gathering the State, society, and International Partnership*   المؤتمر الدولي جامعة السليمانية 2016





· كتب مؤلفة 
17- كتاب (2002): الاستثمار الأجنبي المباشر والتجارة الدولية؛ الصين: دراسة حالة.
· مقالات
· فصول.
تطوير المهارات:

· Certifications.Conferences.Workshops.
· مشروع رسائل التنمية الذاتية مستوى الدبلوم 2013-المركز العراقي للأبداع والتطوير 
· مدربة في شؤون الجندار-دورة تخريج مدربين عام1998 البرنامجالإنمائي للأمم المتحدة، ومؤتمر الأمم المتحدة للسكان.
·  الدورات التدريبية: القيام بتدريب في مجال التنمية والمرأة وتحليل الجنس لموظفي وموظفات وزارة الأشغال والأسكان , وزارة التخطيط , وزارة الموارد المائية , وزارة الزراعة والري  ,منظمات نسوية. تدريب لمدة أسبوع في بغداد وأربيل وبواقع ما يزيد على 12 دورة للمدة 2005-2007).
· مشاركة في ورشة عمل "لمدربي الجندر لتدريب مقدمي الخدمات للضحايا الناجيات من العنف ", مؤتمر الأمم المتحدة للسكان , أربيل 17-23 / 11/2011
· اجتياز مستوى C1 شهادة  BULATS Business Language Testing Service    2011
· اجتياز دورة متقدمة في اللغة الإنكليزية في معهد وول ستريت الدولي– فرع المانيا 2011
· دورات الحاسبة ً– -Power Point _ Windows – Words – Excel–Internet
· الندوة الثانية للبحوثالسنويةلمنظمة التبادل الأكاديمي العراقي الألماني BEEP مع المؤتمرالألمانيللدراساتالشرقية31(DOT)،فرانكفورت/هامبورغ،17-25 سبتمبر2010.
· المؤتمر العالمي للدراسات الشرق أوسطية (WOCMES) ، برشلونة ، 19-24 يوليو 2010.
· مؤتمر جمعية الشرق الأوسط (MEEA) فياسطنبول، 24 يونيو 2010.
· دورة تدريبية لمدة 3 شهور ، اليونسكو، منحة الشيخة موزة lلموظفي الأكاديمية العراقية، جامعة براتسلافا  , سلوفاكيا، 2007.,
·  سنتين كباحثة لدراسة ما بعد الدكتوراه في المانيا جامعة ايرلانكن–نيرنبرغ( 1010-2011)
· المؤتمر الدولي حول قضايا العنف الأسري ,أقليم كردستان العراق, جامعة دهوك ,  منظمات مجتمع مدني محلية ودولية ,كانون الأول 2011.
· الاقتصاد العراقي في مواجهةتحدياتالعولمة،10-13 نوفمبر2010،غرفة تجارةهامبورغالمانيا.
· لاقتصاد المختلط: سياسة مثالية للتحول في العراق،مؤتمر المدى اجتماع ب غداد2010. 
· لمواقع السياحية الدينية في محافظة بغداد: حقائق وتحديات. المؤتمر الأول للسياحة العراقية، وزارة السياحة:2008
· النظام المالي الدولي ودور صندوق النقد الدولي، مؤتمر جامعة الزرقاء، الأردن. 2007
· جامعة براتسلافا,- - سلوفاكيا  -  المؤتمر الدولي العلمي لكلية لعلاقات الدولية عام 2006قضايا معاصرة في الاقتصاد العالمي والسياسة
· ) موارد التمويل للمنظمات غير الحكومية في العراق في مرحلة ما بعد الحرب ، بيروت.منظمة المجتمع المدني العربي،بيروت ، لبنان2005
· مؤتمر الأكاديميين العراقيين (النخب العلمية العراقية وبناء العراق الديمقراطي الجديد) العراق مركز للدراسات الاستراتيجية ، 2004. 
• بغداد ندوة العولمة والعالم الدولي ، بيت الحكمة ، 2002. 
• المؤتمر العلمي الثالث لقسم الاقتصاد في بيت الحكمة، 2002 في بغداد، ان "تأثير تغيير العالم على البلدان العربية" عام 2001.
• ندوة حول العلاقات العامة في المؤسسات السياحية، كلية الاقتصاد والإدارة ، العراق ، عام 1988.
• المؤتمر العلمي لكلية الاقتصاد والإدارة ، الجامعة المستنصرية، والعلاقات العامة في وزارة التعليم العالي والبحث العلمي 1987
· مؤتمر الأكاديميين العراقيين (النخب العلمية العراقية وبناء العراق الديمقراطي الجديد) العراق مركز للدراسات الاستراتيجية ، 2004. 
• بغداد ندوة العولمة والعالم الدولي ، بيت الحكمة ، 2002. 
• المؤتمر العلمي الثالث لقسم الاقتصاد في بيت الحكمة، 2002 في بغداد، ان "تأثير تغيير العالم على البلدان العربية" عام 2001.
• ندوة حول العلاقات العامة في المؤسسات السياحية، كلية الاقتصاد والإدارة ، العراق ، عام 1988.
دورة تدريبية في الجامعة الامريكية في القاهرة ( تمكين المرأة وتحليل تقرير  I- Wish -  ) 2012
· دورة تدريبية من  UNDPعمان حول أدوات اعداد استراتيجية النهوض بالمرأة  2013
· المؤتمر العلمي لوزارة العمل والشوؤن الاجتماعية 2016
· المؤتمر الدولي المشترك في جامعة السليمانية ومركز الدراسات العراقي ومنظمات أخرى من المانيا 2016Rebuilding war societies: continuities and new beginnings





Curriculum Vitae
		Dr. HANAA ABDULGAFAR HAMMOOD Al SAMARAI
Mustansiriyah University – College of –Economics & Administration---------
Mobile: +9647736331362
Email: hana_hammodisamarai@uomustansiriyah.edu.iq
PERSONAL SUMMARY:
Assistant Professor of Economics and Finance
Consultant, Ministry of Labor and Social Affairs, Iraq
Economic Consultant, Iraqi Ministry of Trade
Economic Consultant, Iraqi Ministry of Planning
Expert in Gender Training
Languages: English, French & Arabic
 Computer Skills with variuos software and programs

EDUCATION:

· Ph.D., International Economics & Finance, Baghdad University, Iraq, 1999 Baghdad 
·  M.Sc., Economics, Al-Mustansiriyah University, Iraq, 1995
·  B.Sc., Socio-Economics, the Catholic University of Louvain- la - Nuve, Belgium, 1986 
·  B.Sc., Economics, Al-Mustansiriyah University, Iraq, 1979

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

· #1:
· #2:

ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

#1:Supervised 4 PhD degrees, 12 Masters Degrees, and  5 Higher Diplomas
Member of dissertation panels for M.Sc. and PhD degrees 


COURSES TAUGHT:

	Undergraduate
	Graduate

	· Central Banks and Monetary policies. 
· Money & Banks.
· Financial Credit.
· International Economy. 
· Reading in Tourism (in French).
· Reading in Economics. 
· Public Relations (in French)  
· International Finance
· Methods of Scientific Research
· Arabic Economic Integration

	Contemporary Economic Issues
International Economics
Methods Of Economic Thinking
Economies of knowledge.




PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

Committees and Courses
· United Nations Population Fund (UNFPA) , Participation in the workshop " Training of NGOs Trainers on Dealing with Violence against Women Survivors" 17-23 Jan. 2012, Erbil-IRAQ. 
· Post- Doctoral Research, Center for Iraq Studies, Erlangen-Nuremberg University, Germany, Oct. 2009-till present. International Political Economy: Concepts, Perspective and Global Problems (IPE in Iraq Post-Conflict)
· Training Course for 3 Months, UNISCO, SheikhaMozaa’s Grants for Iraqi Academic staff, University of Bratislava, 2007.
· Training Courses: Clarifications in the Field of Women, Development and Analysis of Gender  GFIW+UNDP
· Attended and actively participated in several seminars given at the Center for Iraq Studies, The Friedrich-Alexander-University Erlangen-Nürnberg, on:

1. "Political Economy of the Middle East" and "The Middle East in the World Economy".
2. Personal communication, presentation and rhetoric skills, social interactions and intercultural competences
3. Attended numerous English language courses at The British Council, The Language Center at Al-Mustansiriyah University, and The Iraqi Cultural Institute for Languages, Translation and Computer Sciences in Baghdad. Currently attending an intensive 7 months English language course at Wall Street Institute at Erlangen, Germany. 
4. A Team Member on Preparing a Report on the Human Development in Iraq (The Economic Activity of the Iraqi Women) under the Sponsorship of the Board of Planning and the UNDP, 2000. 




PUPLICATIONS:

· Book,Doctorate dissertation published as a book (2002):  Foreign Direct Investment and International Trade; China: a case study. , Bait AL-Hikmah publications. 

· Papers.


18- Rehabilitating Innovation System in Iraq – A Suggested Model for gathering the State, society, and International Partnership*2016
19- Economic feasibility study for Agriculture project , Applied study for Irrigation system , 2016 , The journal of Iraqi agriculture
20- International Political Economics, views, structure and global problems, Iraqi journal for Economic and Administration Sciences, Baghdad, Iraq.2012 
21- Hammood, H. and, Mkames, A. (2010): Economic feasibility study for the tourist complex project Great Lake in Iraq. In: Iraqi journal for Economic and Administration Sciences, Baghdad, Iraq.  
· Hammood, H., (2008): The International Financial Crisis; motivations and Impacts. In: Iraqi Journal for Economic and Administration Sciences, Baghdad, Iraq.  
· Al Samarai, K. and Hammood, H. (2007): The International Financial Order and the Role of International Monetary Fund IMF, A Conference of Zarqa’a University, Jordan. 
· Hammood, H. (2005): The Transition to Market Economy, A Proposal Model for IRAQ. In: Iraqi Journal for Economic and Administration Sciences, Baghdad, Iraq.
· Hammood, H. (2004): The Importance of Foreign Direct Investment in Iraq Post-War to Activate Development, Center for strategically studies publications, Baghdad, Iraq.  
· Hammood, H. (2004): ALZAMAN for Strategic Studies Center Symposium 2004 (Unemployment in Iraq Post-War), The role of Iraqi Women in Economic and Social Development: Facts and Prospective.
· Hammood, H. (2002):  WTO after Seattle; Does the results of Doha Conference of WTO realize the interests of developing countries?  In: AL-Hikmah Journal. Baghdad, Iraq.
· Hammood, H. (2002): Effects of TRIMS within  the Framework of  WTO on the Developing Countries , Edited by Bait AL-Hikmah on Symposium of (Globalization and the International world) 
· Hammood, H. (2001): World Financial Crisis and its Effects on Arabian Financial Markets, edited by The Third scientific conference of Bait AL-Hikmah (The effect of changing world on Arabic Countries) .
· Hassan, S. and Hammood, H. (1998): Foreign Investment... Justification and Dangers. In: Bait AL-Hikmah round table publications, Baghdad, Iraq.
· Hammood, H. (1998): The Growing Role of Developing Countries Transnational Corporations and its Effects. In: The Science Journal of Administration and Economics. Baghdad University, Iraq.
.
PROFFESSIONALDEVELOPMENT

· 2016 AlsulymanyhaUnv. & CIS Germany International Conference, Rebuilding war societies: continuities and new beginnings
Ministriy of labour $ social Issues, Scintific Conference, Unemployment & Poverty. 2016
· Hammood, H. (2011)," Economic Dimension of Domestic violence in IRAQ"
Dohok University, Kurdistan Region, Iraq , Dec.  
· Hammood, H. (2010), The Iraqi economy confronting the challenges of the globalization, Hamburg Business Panel_ IRAQ, Nov. 10th-13th 2010 , Hamburg Chamber of Commerce.
· Hammood, H. (2010), The Economic Role of Women in Iraq Post-Conflict, The Second Annual Research Symposium of BEEP with the 31st German Congress of Oriental Studies( DOT), Frankfurt/ Marburg, September 17th-25th,2010. 
· Hammood, H. (2010), Issues of the Reconstruction and Development in Iraq, World Congress for Middle Eastern Studies ( WOCMES), Barcelona, July 19th-24th 2010.
· Hammood, H. (2010), The Applicability of International Human Development Index on Country in conflict: Iraq, A Case Study, Middle East Economic Association (MEEA) Conference in Istanbul, June 24th-26th2010.
· Hammood, H. (2010): Mixed Economy: The ideal Policy for the Transition in Iraq, Almada Meeting, Baghdad. 
· Hammood, H. (2009): State and Market in Iraq: Conflict or Complementary roles, The First Symposium BEEP, The Center of Iraq Studies, Erlangen–Nurnberg University, Germany.
· Hammood, H. (2008): Religious Tourist Sites in the Governorate of Baghdad: Facts and Challenges.  Iraqi Tourist First Conference, Ministry of Tourism. 
· Department of Economics’ Symposium, The International Financial Crisis: Motivations & Impacts, AL-Mustansiriyah University, 2008.
· Hammood, H. (2007): The International Financial Order and the Role of International Monetary Fund IMF, A Conference of Zarqa’a University, Jordan.
· Hammood, H. (2006): University of Bratislava–International Conference  "The obstacles facing IRAQI ECONOMY in transition to market economy, International Scientific Conference, International Relations  2006: Contemporary issues of world economics and politics , University of  Economics in Bratislava ,  Slovakia.
· Department of Economics’ Symposium, The Transition to Market Economy, AL-Mustansiriyah University, 2005
· Hammood, H. (2005): The resources of financing to Non Governmental Organization in Iraq Post- War, Beirut. In: Arab Civic Society Journal, Beirut, Lebanon. 
· The Conference of Iraqi Academics (Iraqi Scientific Elites and the Building of New Democratic Iraq) Iraq Center for Strategic Studies, 2004.
· Baghdad symposium of Globalization and the International World, Bait AL-Hikmah, 2002. 
· The Third Scientific Conference of Economics Department at Bait AL-Hikmah, 2002 Baghdad,   “The Effect of Changing World on Arabic Countries” 2001.
· The Symposium on Public Relations in Tourist Organizations, College of Economics and Administration, Selah AL-Eden University, Iraq, 1988.
· The Scientific Conference of the College of Economics and Administration , AL-Mustansiriyah University, Public Relations in the Ministry of Higher Education and Scientific Research  Baghdad, 1987.






